

**Mødereferat (Captia 2017-400-00094)**

Emne: Studienævnsmøde Datalogi, nr. 17-06
Dato: 26. juni 2017 – kl. 9-11
Referent: Mette K. Andersen
Deltagere: Lone Leth Thomsen, Hans Hüttel, Tem Frank Andersen, Anders Bruun (10.30), Ulrik Nyman, Jonas Sand Madsen (næstformand), Lukas Bjørn Leer Bysted, Ulla Øland (observatør), Anders Højlund Brams (studievejleder, observatør)
Afbud: Uffe Kjærulff (observatør), Emil Jørgensen Njor, Sebastian Hossenfelder Byg, Nikolaj Ljørring,

Dagsorden

1. Godkendelse af dagsorden
2. Godkendelse af referat
3. Status fra studievejleder
4. Status fra uddannelsesgrupper
5. Ansøgninger
6. Procedure for frafaldstruede studerende
7. Årets Underviser
8. Aftagergruppemøde
9. Meddelelser
10. Evt.

Ans.	Deadline	Opsummering (resultat og aktioner)
MKA	Asap	Melde sommerferielukning ud for studievejledere.
Udd.gr SW/DAT	Maj 2018	Udarbejde overgangsordning i forbindelse med studieordningsrevision
MKA	1/7	Melde kommentar ang. tidsfrist for forhåndsmérit tilbage til udd.sekretariat.
MKA	Asap	Svare på studerendes ansøgninger og informere semesterkoordinator på IxD om procedure for ansøgning om midler.
MKA	1/7	Informere IT-Vest om godkendelse af studieordning og SN's kommentarer
MKA	9/8	Informere valgsekretariatet om at SN ikke ønsker ændringer i valgdata for valg 2017.
MKA	1/7	Fremsende kommentarer ang. rekvisitioner for E17 til SICT
Jonas	1/9	Forberede fejring af Årets Underviser
UØ	Asap	Kontakte KGO ang. punkt om gruppedannelsesprocessen på Augustinternat.

Mødereferat

Ad. 1 Godkendelse af dagsorden

- Godkendt

Ad. 2 Godkendelse af referat

- Herefter godkendt

Ad. 3 Status fra studievejleder

- Siden sidste studienævnsmøde har de decentrale studievejledere haft en del henvendelser fra studerende ang. udarbejdelse af handlingsplaner. Studievejlederne er i gang med at udarbejde et nyt eksempel på en handlingsplan.
 - Sommerferielukket i perioden 8-20. juli. (**MKA** melder ud på website)
 - Begge studievejledere er også rusinstruktører på 1. studieår, og planlægger i den forbindelse også at inddrage information om den decentrale studievejleders rolle i introduktionsforløbet ved studiestart.

Ad. 4 Status fra uddannelsesgrupper

- **Uddannelsesgruppen for SW/DAT:**
 - Der har været afholdt møde i gruppen 22/6.
 - Status for studieordningsrevision: Der foreligger nu et næsten færdigt udkast til bacheloruddannelserne for SW og DAT. Udkastet sendes snarest ud til forskningsgrupperne på institut for datalogi og aftagergruppen for studienævnet. Planen er at have et færdigt udkast i januar 18 til endelig godkendelse i studienævnet i maj 2018.
 - Studienævnetsformanden minder om, at der også skal laves overgangsordninger/plan for evt. reeksamen i ændrede kurser. (**UØ** sørger for at tilføje dette til dagsorden)
- **Uddannelsesgruppen for IxD:**
 - Uddannelsesgruppen afholder møde d. 26/6. med deltagere fra A&D, da der skal drøftes udfordringer i forhold til samlæsning af kurser.
- **Uddannelsesgruppen for BaIT/INF:**
 - Uddannelsesgruppen afholder heldagsmøde i august, hvor man bl.a. skal diskutere robusthed for Informatik (INF er med i fase 2 i AAUs Robusthedsanalyse)

Ad. 4,5 Tavshedspligt (lukket punkt)

- På baggrund af et par episoder minder studienævnetsformanden om at alle deltagere i studienævnsmøderne har tavshedspligt, både i forbindelse med sagsbehandling og generelle meningsudvekslinger på mødet. Dette gælder både for deltagere og observatører.

Ad. 5 Ansøgninger

- Liste over behandlede sager om merit, dispensation, optagelse og studieskift siden sidste møde blev gennemgået.
- **Ændring af tidsfrist for forhåndsmeritter?**
 - Uddannelsessekretariatet har spurgt om studienævnene har behov for en deadline for frist for registrering af forhåndsmeritter.
 - Fristerne er nu 1/4 og 1/10 for de studerendes indsendelse af ansøgning til behandling i studienævnet og 1/5 og 1/11 for studienævnets tilbagemelding til uddannelsessekretariatet

- Studienævnets kommentarer: Der bør være samme tid fra semesterstart til deadline. Dvs 1/11 for de studerende, der ønsker studieophold i et forårssemester.
- **Beslutning:** MKA melder ovenstående tilbage til udd.sekretariatet.

- **Ansøgninger om økonomisk støtte**
 - Studienævnet har modtaget tre ansøgninger om økonomisk støtte
 - 1) Der søges om økonomisk støtte til godkendt meritgivende udlandsophold i Australien (juli-december 2017)

Beslutning: Godkendes, der ydes kr. 4.000, som kan refunderes når den studerende er vendt hjem fra studieophold og har fået den endelige merit. (MKA informerer den studerende)
 - 2) Der søges om refusion af midler til transport i forbindelse med semesterprojekt (2 grupper fra IxD6)(Lego). Ansøgningerne gælder rejser i tidsrummet 17/2 til 20/6. De studerende har meddelt, at man ved semesterstart fik at vide, at der ville blive bevilget kr. 1000 til transport i forbindelse med semesterprojektet.

Kommentarer:
Studienævnets procedure er, at der skal søges om midler **forud** for rejsens begyndelse, og at ansøgningen behandles på et studienævnsmøde. Der er således ikke garanti for refusion.
Beslutning: Betinget godkendt. Det skal undersøges hvad formålet var med møderne og om vejleder har godkendt. Derudover skal det indskræpes overfor semesterkoordinator, at de studerende skal søge om midler forud for rejsens afholdelse. (MKA informerer de studerende og semesterkoordinator)
 - Ang. opretholdelse af frister for økonomiske anliggender, skal det undersøges om der er/kan indføres en frist for afregning af censorhonorar. (MKA)

- **Ansøgning om dispensation til deltagelse i reeksamen**
 - Studerende har søgt om dispensation til deltagelse i reeksamen i to fag på SW2 på trods af udeblevet i 1. forsøg.
 - **Beslutning:** Studienævnet afviser dispensationsansøgningen da der ikke foreligger særlige omstændigheder, der berettiger en dispensation.

- **Ansøgning om dispensation fra 24 mdr reglen**
 - Studerende på SW4 har søgt om dispensation fra beståelseskravet/24 mdr reglen.
 - **Beslutning:** Studienævnet godkender at den studerende får dispensation til at deltage i OOP reeksamen i august, da den studerende således kan få afsluttet 1. studieår inden udgangen af august 2017.

Ad 6 IT-Vest studieordning

- Studienævnet har modtaget den årlige revision af studieordning og fagpakkebilag fra IT-vest.
- Studienævnets bemærkninger:
 - Der er uoverensstemmelser mellem beskrivelse af masterprojekt-eksamen ang. gruppe
 - I Studieordningen har man ændret formulering ang. eksamen i masterprojektet (Kap 6, §20), således at der nu står, at den "består af en mundtlig prøve af 45 min (pr. person i gruppen)". I Fagbilaget er dette ikke ændret, idet der i den seneste udgave står, at "Masterprojektet består af et skriftligt arbejde og en individuel mundtlig prøve af 45 minutters varighed"

- Der mangler en tilføjelse i fagbilagets beskrivelse af eksamen i masterprojektet om, at der afsættes 45 min/studerende i gruppen.
- **Beslutning:** Studienævnet godkender studieordning og fagpakkebilag, forudsat at der i fagpakkebilaget skabes overensstemmelse mellem beskrivelse af eksamensform jf studieordningen.

Ad 7 Ændring af valgdata i studienævnet

- Valgsekretariatet har spurgt om studienævnet ønsker ændring i valgdata forud for valg til studienævnene i september 2017
- **Beslutning:** Studienævnet ønsker ingen ændring.

Ad 8. Rekvisitioner E17

- Version 1 af E17 rekvisitionerne fra SICT er tages til efterretning, idet det bemærkes, at det "kun" forventes at alle nye undervisere deltager i PBL-introduktionskursus/forløb. Det er ønskeligt at det ændres til obligatorisk deltagelse, hvis muligt af praktiske hensyn.
- Det bemærkes endvidere at den midlertidige nedsættelse af undervisningsrekvisitionsnormerne forlænges med endnu et år.

Ad 9 Årets Underviser

- Studenterrepræsentanterne i studienævnet har valgt årets underviser ved Studienævn for Datalogi. Den pågældende bliver hædret ved semesterstartsevenen i september.
- Der er indkommet et antal nomineringer fordelt på 7-8 personer.

Ad 10 Aftagergruppemøde

- Referat og udvalgte præsentationer fra mødet vil efterfølgende kunne ses på [siden for aftagergruppen](#).
- Der deltog 6 aftagere i mødet, hvilket gav mange gode diskussioner. Det var godt med mere bredde i aftagergruppen.
- Studienævnsformand og studieleder har efter mødet fået en mail fra Philip Bredahl fra Danske Bank ang. samarbejde med AU, som også tilbydes til AAU (**MKA** rundsender mail til SN)
- Der afholdes aftagerpanelmøde i november.

Ad. 11 Meddelelser

Ad. 12 Eventuelt

En meddelelse fra koordinator på BaIT/INF3 om, at der ikke gennemføres administrativ inddeling af grupper på 3. semester medførte en diskussion om principper for gruppedannelse:

SN opfordrer til at emnet om gruppedannelse tages op på August-internatet for at få koordinatorenes kommentarer. (**UØ** kontakter KGO)